
PROTOKÓŁ Nr 25/2010 

 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu w dniu 

17 lutego 2010 roku. 

 

Na posiedzeniu obecni: 

1. Grażyna Płonowska  Przewodniczący Komisji 

2. Tadeusz Krasowski  Z-ca Przewodniczącego Komisji 

3. Piotr Dołubizno  Członek Komisji 

4. Adam Derewońko  Członek Komisji 

5. Jan Szmurło  Członek Komisji 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

 
1.  Krzysztof Jaworowski -  Wójt Gminy Brańsk 

2. Zdzisława Iwańczuk -  Skarbnik Gminy 

 

Porządek posiedzenia: 

 
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Analiza projektów uchwał przygotowanych pod obrady XXIV sesji.  

4. Analiza wydatków w 2009 roku na promocję gminy, omówienie promocji w bieżącym roku. 

5. Sprawy różne. 

6. Zapytania i wolne wnioski. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.1,2 Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, Budownictwa i Transportu 

Pani Grażyna Płonowska o godz. 9
00

 otworzyła posiedzenie Komisji, powitała przybyłych na 

posiedzenie jej członków oraz gości zaproszonych, na podstawie listy obecności stwierdziła 

quorum. Następnie przedstawiła porządek posiedzenia i zwróciła się do członków komisji o 

zgłaszanie ewentualnych zmian do porządku. Wobec braku wniosków i propozycji poddała pod 

głosowanie proponowany porządek, który w głosowaniu jawnym głosami 5 -za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0, Komisja przyjęła jednogłośnie. 

 

Ad.3) Analiza projektów uchwał przygotowanych pod obrady XXIV sesji. 

1) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Brańsk do 

realizacji projektu w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 

Podlaskiego 2007 – 2013 Osi Priorytetowej IV Społeczeństwo Informacyjne pt: „Budowa 

Nadbużańskiej Szerokopasmowej Sieci Dystrybucyjnej”. W uzasadnieniu powiedział: Gmina 

Brańsk w dniu 29 września 2008 roku zawarła z Urzędem Marszałkowskim Województwa 

Podlaskiego umowę w sprawie współdziałania przy realizacji zadania „Wdrażanie 

elektronicznych usług dla ludności województwa podlaskiego – część II, administracja 

samorządowa – Lokalne teleinformatyczne sieci szerokopasmowe”, który został wpisany na 

listę indykatywną. Realizacja tego projektu była komplementarna (zależna) od realizacji 

projektu „Sieć szerokopasmowa polski wschodniej” koordynowanego przez Ministerstwo 

Rozwoju Regionalnego. Zarząd Województwa Podlaskiego obserwując postęp prac, a 

dokładnie opóźnienia jakie są na obecną chwilę przy realizacji projektu „Sieć szerokopasmowa 

polski wschodniej” stwierdził, iż realizacja wspólnego projektu jest zagrożona. Opóźnienia 

wynikają z dużego obszaru objętego projektem i dużej liczby jednostek objętych realizacją.  

Chcąc uniknąć blokowania środków finansowych przeznaczonych na realizację wspólnego  

zadania oraz zagrożenia podzieleniu losów projektu „Sieć szerokopasmowa polski wschodniej” 



Zarząd Województwa Podlaskiego w dniu 10 listopada 2009 roku podjął uchwałę zmieniającą 

warunki realizacji projektów.  

W świetle obecnej uchwały ogłoszony został konkurs indywidualnego naboru wniosków. 

   Mając na celu ograniczenie kosztów realizacji zadania oraz zwiększenia 

prawdopodobieństwa pozyskania dofinansowania (większa liczba punktów dla wspólnych 

projektów) Gmina Brańsk przystępuje do projektu „Budowa nadbużańskiej szerokopasmowej 

sieci dystrybucyjnej” wspólnie z 12 gminami powiatu bielskiego, ciechanowskiego, i 

siemiatyckiego.  

   Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały i głosami 5-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 zaopiniowała pozytywnie. 

2) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Brańsk. 

W uzasadnieniu powiedział: „Zgodnie z ustawą Karta Nauczyciela organ prowadzący szkołę  

będący jednostką samorządu terytorialnego określa w drodze regulaminu zasady 

wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w podległych placówkach oświatowych. Taka 

uchwała była podejmowana również w poprzednich latach. Zmiany w stosunku do uchwały 

obowiązującej w poprzednim roku są następujące: 

- dodany został w § 1 ust 3 w brzmieniu ,,wszelkie zmiany do niniejszego regulaminu 

wynagradzania mogą być wprowadzone na wniosek samorządu lub związków zawodowych 

na zasadzie uzgodnienia’’ 

- zmieniono w § 4 ust 1 ,,dodatek motywacyjny dla dyrektora szkoły może wynosić od 1  do 

15 % jego wynagrodzenia zasadniczego, a dla nauczyciela od 1 do 7 % jego wynagrodzenia 

zasadniczego’’ 

- zmieniono w § 4 ust 4, otrzymuje on następujące brzmienie: prawo do dodatku 

motywacyjnego przysługuje nauczycielowi po przepracowaniu 1 roku’’ 

Regulamin został uzgodniony ze związkami zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli na terenie 

gminy Brańsk. Przepisy regulaminu  mają zastosowanie do wynagrodzeń należnych 

nauczycielom od 1 stycznia 2010 roku.  

   Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały i głosami 5-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 zaopiniowała pozytywnie. 

3) Skarbnik Gminy Brańsk przedstawiła projekt uchwały w sprawie zorganizowania wspólnej 

obsługi finansowo – księgowej jednostek oświatowych prowadzonych przez Gminę Brańsk. 

W uzasadnieniu powiedziała: „ ostatnia kontrola pracowników RIO dała nam zalecenia w 

tym temacie więc przygotowaliśmy projekt uchwały, chcę jednak państwu powiedzieć, że 

jest to  temat trudny do rozwiązania. Wiedzieliśmy o nim od dawna, iż zgodnie z 

przepisami, sugestią kontrolujących i Kuratorium Oświaty szkoły powinny mieć 

wyodrębnioną komórkę do obsługi finansowej. Obecnie całość obsługi finansowej jednostek 

oświatowych jest realizowana przez referat finansowo-budżetowy w urzędzie. Są 

zatrudnione dwie panie do prowadzenia księgowości, jest wspólna kasa, a głównym 

księgowym jest Skarbnik Gminy. Zgodnie z przepisami, każda szkoła powinna mieć 

odrębnego księgowego na jakąś część etatu w zależności od wielkości szkoły, odrębną kasę, 

odrębne przepisy wewnętrzne. Ale za tym też „idą” duże pieniądze. Ostatnia kontrola z RIO 

nie chciała słuchać naszych wyjaśnień, co do prowadzenia wspólnej obsługi w gminie i dała 

nam zalecenia, aby to wszystko rozdzielić. Zgodnie z przepisami kierownik jednostki 

odpowiada za finanse tej  jednostki i wszystko powinien podpisywać (czeki, r-ki, przelewy) 

dotychczas robił to wójt. W naszym przypadku jest to trudne do zrealizowania, gdyż mamy 

rozległy teren, dużo szkół, dyrektorzy musieliby przyjeżdżać do gminy podpisywać 

dokumenty (gdyby obsługa była wyodrębniona w gminie), należałoby już tworzyć nowe 

przepisy wewnętrzne dla każdej jednostki, otwierać odrębne rachunki w banku, stworzyć i 

wyposażyć miejsca pracy pracownikom obsługi a przede wszystkim wyszkolić kadrę. 

Obecnie jest specjalizacja na stanowiskach w referacie finansowym: jeden pracownik 

zajmuje się księgowaniem, drugi składkami ZUS, US, PIT-ami, następny zajmuje się VAT-



em, a inny prowadzi kasę. Trudno od razu wyszkolić pracownika, aby był specjalistą w 

każdej tej dziedzinie. Innym rozwiązaniem może być stworzenie Zespołu Szkół i zatrudnić 

jednego księgowego i utworzyć kasę dla wszystkich, jednak na to wszystko potrzeba czasu i 

dużych pieniędzy.  

   Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień Pani Skarbnik i biorąc pod uwagę wszystkie 

okoliczności przemawiające przeciwko tworzeniu odrębnej obsługi szkół ( rozległy teren, 

duże nakłady finansowe na tworzenie stanowisk pracy i szkolenie pracowników, 

reorganizacja pracy dyrektorów szkół, tworzenie nowych odrębnych przepisów i otwieranie 

nowych rachunków bankowych) projekt uchwały głosami za-0, przeciwnych-5, 

wstrzymujących -0 zaopiniowała negatywnie projekt uchwały.  

4) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie nie wyrażenia zgody na 

wyodrębnienie funduszu sołeckiego na rok 2011, zgodnego z zapisami ustawy o funduszu 

sołeckim. W uzasadnieniu powiedział „ ten temat był przedyskutowany na naradach z 

sołtysami i z mieszkańcami wsi z racji różnych spotkań. Nikt z sołtysów nie był 

zainteresowany wyodrębnianiem takiego funduszu. Więc nie ma co na siłę „uszczęśliwiać” 

sołtysów i rady sołeckie. Dla gminy byłoby to z korzyścią, gdyby mieszkańcy podjęli się 

bieżącego utrzymania dróg, przepustów, chodników, remontów świetlic i ogólnie zajęli się 

bezpieczeństwem wsi. Gmina na zasadne wnioski przyznawałaby środki funduszu 

sołeckiego. Tylko, że mieszkańcy i sołtysi nie chcą tego funduszu, bo mają doświadczenia z 

przeszłości, kiedy to przez takie fundusze wieś była skłócona. Każdy chciał robić, co innego 

a w końcu środki były niewykorzystane.   

    Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały i głosami 5-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 zaopiniowała pozytywnie. 

5)  Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę obowiązujących w Gminnym Zakładzie Komunalnym 

Gminy Brańsk z siedzibą w Brzeźnicy. W uzasadnieniu powiedział „ cena wody nie 

wzrasta, nie mniej uchwałę taką trzeba podjąć, gdyż stawki obowiązują tylko jeden rok”.       

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały i głosami 5-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 zaopiniowała pozytywnie. 

6) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki procentowej 

opłaty adiacenckiej. W uzasadnieniu powiedział „ taką uchwałę należy podjąć gdyż wynika 

to z zaleceń pokontrolnych. Opłata adiacencka będzie naliczana z tytułu wzrostu wartości 

nieruchomości w związku jej podziałem w wysokości 20 % różnicy między wartością 

nieruchomości przed podziałem a wartością nieruchomości po dokonanym podziale, oraz 

gdy zwrośnie wartości nieruchomości po wybudowaniu na niej urządzeń infrastruktury 

technicznej w wysokości 20 % różnicy między wartością jaką nieruchomość miała przed 

wybudowaniem urządzeń, a wartością jaką nieruchomość ma po ich wybudowaniu”.     

Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały i głosami 5-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 zaopiniowała pozytywnie. 

7) Wójt Gminy Brańsk przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Brańsk. W uzasadnieniu 

powiedział: „ taka uchwała była podjęta w 2000 roku. Wówczas organem wykonawczym 

był Zarząd Gminy a obecnie Wójt Gminy i to jest zasadniczym powodem, dla którego 

należy podjąć tą uchwałę”.  

   Komisja nie wniosła uwag do projektu uchwały i głosami 5-za, przeciwnych -0, 

wstrzymujących -0 zaopiniowała pozytywnie. 

8) Skarbnik Gminy Brańsk przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy 

na 2010r. Omówiła przychody i wydatki zgodnie z załącznikami. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag do treści projektu uchwały.  

   Komisja głosami 5-za, przeciwnych -0, wstrzymujących -0 pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt.  

 



Ad. 4 Analiza wydatków w 2009 roku na promocję gminy, omówienie promocji w bieżącym roku. 

 

   Wójt Gminy poinformował, iż na promocję gminy w 2009 roku zaplanowano kwotę 39 500,00zł, 

z tego wydatkowano kwotę 34 352,39zł.  

   W ramach wydatkowanych środków sfinansowano: 

 wykonanie herbu Gminy Brańsk, który został zawieszony na zewnątrz budynku urzędu 

koszt zadania 4 000,00zł, 

 opłacono namalowanie obrazu domu rodzinnego ks. Tadeusza Syczewskiego - I 

Honorowego Obywatela Gminy Brańsk – koszt zadania 360,00zł, 

 zakupiono  teczkę i wręczono jako upominek z okazji 25-lecia kapłaństwa ks. Tadeusza 

Syczewskiego Honorowego Obywatela Gminy Brańsk – koszt zadania 686,00 zł , 

 opłacono wykonanie tabliczki grawerowanej, podstawy pod rzeźbę oraz wykonanie rzeźby 

św. Krzysztofa którą umieszczono w Świętej Wodzie podczas Dnia Modlitwy o Jedność 

Rolników – koszt zadania  1 673,00zł, 

 opłacono transport i montaż rzeźby św. Krzysztofa do Świętej Wody – koszt 1 830,00zł, 

 opłacono dowóz pracowników do Świętej Wody w związku z obchodami święta rolników – 

koszt zadania 655,00zł, 

 zakupiono rower który został wręczony jako nagroda Wójta Gminy Brańsk podczas 

losowania loterii na  Festynie w Łubinie Kościelnym – koszt zadania 450,00zł, 

 opłacono wywoływanie zdjęć do kroniki oraz zakupiono kronikę do urzędu gminy – koszt 

zadania 128,79zł,  

 zakupiono statuetki jako nagrody dla Członków związku Hodowców Koni z terenu Gminy 

Brańsk – koszt 40,00zł, 

 zakupiono artykuły spożywcze w związku z uroczystością - otwarcia Boiska Orlik 2012 w 

Kalnicy  – koszt 1 209,82zł, 

 opłacono organizację obozowiska kawaleryjskiego podczas uroczystości obchodów 70 

rocznicy bitwy pod Olszewem i Domanowem – koszt  10 497,50zł, 

 zakupiono art. spożywcze na uroczystości związane z 70 rocznicą bitwy pod Domanowem – 

koszt 3 653,08zł, 

 zakupiono długopisy z herbem Gminy aby móc je wręczać  podczas uroczystości gminnych 

– koszt  976,00zł 

 zakupiono mapy administracyjne woj. podlaskiego promujące gminę Brańsk – koszt 

1 472,96zł  

 zakupiono myjkę jako nagrodę Wójta Gminy Brańsk w konkursie  organizowanym wspólnie 

z KRUS – em pod nazwą „ Podniesienie bezpieczeństwa w gospodarstwie rolnym ‘’.  – 

koszt  580,00zł  

 zapłacono grupom kolędniczym kolędującym w Gminie Brańsk takim jak Skowronki oraz 

orkiestra Pana Ostrowskiego. – koszt 300,00zł 

 sfinansowano uroczystości dożynkowe Diecezjalne: w tym opłacono komisję ocenieniającą 

wieńce dożynkowe podczas Dożynek Diecezjalnych  w Brańsku, które odbyły się dnia 

05.09.2009r. – koszt 568,00zł, zakupiono dar ołtarza – koszt 416,00zł, opłacono dowóz 

mieszkańców wsi Patoki na Dożynki Wojewódzkie – koszt 518,40zł  

  zakupiono książki i nagrody wręczone podczas uroczystości gminnych – koszt 2 503,65zł. 

 

   W budżecie gminy na 2010 rok, na  promocję Gminy Brańsk zaplanowano kwotę 31 348,00zł. 

     Z tych środków przewiduje się sfinansować:  

 zakup nagród w związku z dożynkami Dekanalnymi – 300zł, Festynem Rolnika i 

Przedsiębiorcy – 300zł,   zawodami Powożenia Zaprzęgami Konnymi – koszt 300zł,  

 zakup długopisów z herbem Gminy – koszt 2 00,00zł,  

 zakup medali okolicznościowych m.in. z okazji 20 - lecia samorządu terytorialnego – koszt 

2 000,00zł,  



 zakup toreb z herbem – koszt  1 000,00zł,  

 zakup albumów okolicznościowych – koszt 750 zł,  

 zakup okładek z herbem gminy – koszt 2 600,00 zł,  

 zakup kwiatów i wieńców- koszt 2 898,00 zł,  

 zakup nagród w związku z wystawą zwierząt hodowlanych w Szepietowie – koszt 500,00zł, 

 zakup nagród w związku z wystawą koni w Jesionówce –koszt 200,00 zł, 

  zakup książek – koszt 2 000,00 zł,  

 wydanie książki o historii Gminy – koszt 15 000,00zł,   

 przewóz pracowników na uroczystości gminne – koszt 1 500,00zł 

 

Na podstawie przeprowadzonej analizy Komisja stwierdza, że wydatki zaplanowane  na promocję 

gminy w 2009 roku były realizowane na bieżąco w miarę potrzeb, zgodnie z założonymi celami. W 

ramach poczynionych zakupów nie stwierdzono przekroczenia planowanych kwot na poszczególne 

zadania. 

 

 

Ad. 5 Sprawy różne: 

 

 radny Pan Derewońko zapytał czy będzie dotacja na budowę oczyszczalni ścieków, w 

związku z prowadzonymi zapisami chętnych na oczyszczalnie?, 

 Odpowiedzi udzielił  Wójt Gminy, mówiąc: „ z urzędu ogłosiliśmy na stronie internetowej 

zapotrzebowanie na koncepcję rozwiązania problemu gospodarki ściekowej dla całej gminy. 

Być może jakaś firma zgłosi się i zaproponuje nam najlepsze rozwiązanie.  W celu 

rozeznania sytuacji w terenie prowadzone są wstępne zapisy chętnych”.  

 Radna Pani Płonowska zapytała co należy robić z eternitem? 

 Odpowiedzi udzielił  Wójt Gminy, mówiąc: „ Starosta Bielski prowadzi wykaz firm, które 

dopuszcza do usuwania eternitu na terenie powiatu. Prawdopodobnie są środki w Urzędzie 

Marszałkowskim z  WFOŚiGW na pokrycie kosztów w związku ze zdjęciem i utylizacją 

eternitu”.  

 

Ad.6  Nie wnoszono  zapytań  i wolnych wniosków. 

 

Ad. 7 Wobec wyczerpania porządku posiedzenia, Przewodnicząca Komisji Pani Grażyna 

Płonowska  o godz. 11
00

 zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

Protokolant: 

Alina Adamczyk                                                       

           Przewodniczący Komisji 

                                                                                  Rozwoju Gospodarczego, Oświaty, 

                                                                                  Budownictwa i Transportu 

 

                                                                                   Grażyna Płonowska   


